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Scad prețurile locuințelor!

Piaţa rezidenţială s-au putea confrunta
cu un blocaj în perioada următoare, care ar
putea genera o scădere a preţurilor
locuințelor, estimează specialiştii site-ului
imobiliare.net - „Dacă se ţine cont de noile
condiţii de creditare mult mai restrictive,
creşterea cursului de schimb leu/euro,
nivelul ridicat al ROBOR şi întârzierea și/sau
modificarea programului Prima Casă, este
posibil ca în lunile următoare să asistăm la
un blocaj. Drept urmare, prețurile vor
scădea“. Conform statisticilor portalului,

circa 2.300 de apartamente au fost scoase
la vânzare în ianuarie 2019, în creştere cu
25% faţă de perioada similară a anului
trecut, preţurile fiind similare cu cele din
decembrie şi mai mari cu 5 - 8% față de
prima lună din 2018.

Pe scurt.Opinii

Taxa pe lăcomie „mușcă“
până leul până la os

Legarea taxei pe activele
băncilor de nivelul
dobânzilor nu mai există

nicăieri în lume, iar atunci când
încercăm să plafonăm în mod artificial
dobânzile explodează cursul de
schimb, a declarat, joi, specialistul
Deloitte România Alexandra Smedoiu
- „După toate analizele şi calculele
noastre, constatăm că taxa are
potenţialul să ducă aproape întregul
sistem pe pierdere. Cel puţin pentru
băncile mici şi foarte mici, un astfel de
nivel de taxare nu va fi sustenabil şi
atunci e posibil ca unele dintre ele pur
şi simplu să se închidă, iar asta îl va
afecta tot pe consumator, pentru că
piaţa va fi mai puţin concurenţială.
Este ca şi când pentru un anumit
sector impozitul de profit s-ar face
brusc de la 16 la 99 - 100%. În
condiţiile unei economii de piaţă, nu
putem să avem aşteptarea ca un
investitor să își menţină prezenţa
undeva unde nu poate face profit.

Legarea taxei de nivelul dobânzilor
bancare este o inovaţie, nu mai există
nicăieri în lume şi are nişte consecinţe
destul de neplăcute. Induce un
comportament de fixare artificială a
unui nivel al dobânzilor. Conform
Ordonanţei 114, nivelul ar fi de 2%,
deci penalizarea din taxa pe active ar
interveni atunci când nivelul este
peste acest prag. Dacă ne uităm,
însă, în economie, vedem că rata
inflaţiei este mult peste 2%, iar
dobânda de politică monetară a Băncii
Naţionale este de 2,5%. Să ne
închipuim că poate să existe o situaţie
viabilă din punct de vedere economic,
în care dobânzile să fie 2%, este
ireal“. Potrivit consultantului fiscal,
introducerea unei taxe pe activele
bancare trebuie să aibă legătură cu un
risc pe care sistemul l-a creat, dar
acest risc nu există în România -
„Singurele ţări care mai au o astfel de
taxă sunt Polonia şi Ungaria. A mai
avut Franţa o astfel de taxă, dar a fost

abrogată chiar de la 1 ianuarie
2019. Vorbim de raţiunea de
introducere a taxei. Spre
exemplu, dacă ne uităm la
Ungaria, vedem necesitatea de a
finanţa implicarea statului în
salvarea băncilor, ca urmare a
crizei financiare din 2008 - 2009.
Deci, un fond care să asigure
resursele necesare care au fost
investite pentru salvarea
sistemului bancar. O taxă pe
active bancare trebuie să aibă
legătură cu un risc pe care
sistemul l-a creat, ori în România
nu am avut şi nici nu avem active
toxice, nu pare să fi reieşit de
undeva un risc sistemic în acest
sistem financiar sau cel puţin nu a
fost prezentată public o astfel de
abordare. Cumva, singura
justificare pe care o găsim pentru

această taxă este să adune mai multe
venituri la buget de la un sector
identificat. Putea fi şi altul. La nivelul
taxei, dacă facem o comparaţie cu
Polonia, acesta este de trei ori mai
mare, iar faţă de Ungaria este de şase
ori mai mare“. Ea a subliniat că o
plafonare artificială a dobânzilor va
duce la o explozie a cursului de
schimb, pentru nu ai cum să ai
dobânzi aşa de mici la o monedă
naţională care nu acoperă nici măcar
inflaţia - „Această taxă se aplică la
toate activele băncii, fără să existe
excepţii, deci inclusiv la obligaţiunile
de stat pe care le cumpără băncile. Nu
cred că tot costul creditului va merge
către client, însă clar vorbim despre
nişte costuri crescute ale creditării, iar
acest lucru, în cele din urmă, se va
reflecta cumva în dobânzi“.
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Misterul Finanțelor Publice

„Care-i treaba cu
taxele astea, boss?!?“

Mediul de afaceri cere întâlniri cu autorităţile
ca să se lămurească despre felul cum sunt
gândite taxele, a declarat, joi, liderul
departamentului de asistenţă fiscală şi juridică
din cadrul EY România, Alex Milcev, citat de
agerpres.ro - „Situaţia este în continuare fluidă.
Ministerul de Finanţe şi Guvernul stau ferm pe
poziţii. Mediul de afaceri evident că se opune
noilor măsuri (introduse prin OUG 114 - n.r.) şi
cere discuţii, întâlniri ca să se lămurească felul
în care sunt gândite aceste taxe Însă, în curând,
va trebui să fie un deznodământ, odată cu
trecerea bugetului. Atunci o să fie mult mai clar
cum se aşează lucrurile exact“. Întrebat dacă
mai este posibil să apară noi taxe până la
publicarea bugetului, el a afirmat că nu se
aşteaptă la asta, dar a menţionat că există un alt
proiect de ordonanţă de urgenţă care a scăpat
atenţiei publice şi mediului de afaceri; el nu
impune noi taxe, ci mai multe reguli, ba chiar
aduce concepte noi, precum consolidarea
fiscală.
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Petiție Declic: 

Mii de plângeri împotriva jandarmilor către
lideri ai UE, NATO şi ONU

Peste 4.200 de persoane au
trimis, prin e-mail, celor mai importanţi
lideri ai UE, NATO şi ONU, prezenţi
zilele acestea în România, plângeri
împotriva jandarmilor, din cauza
incidentelor violente din 10 august
2018, anunţă reprezentanţii
comunităţii Declic. Cetăţenii le solicită
Înaltului Reprezentant al UE pentru
afaceri externe şi politică de
securitate, Federica Mogherini, şi
secretarului general adjunct al ONU,
Jean-Pierre Lacroix, retragerea
jandarmilor din misiunile externe.
“Jandarmii au încălcat ghidul de bune
practici pentru forţele de ordine al
Organizaţiei pentru Securitate şi
Cooperare în Europa (OSCE), care
prevede că dispersarea unei
manifestaţii este ultima soluţie a
autorităţilor. La protestul din 10

august, jandarmii au intervenit în forţă,
au folosit gaze lacrimogene, proiectile
cu şrapnel şi tunuri cu apă, fără să ia
în calcul că expun mii de oameni de
toate vârstele, paşnici, inclusiv copii,
bătrâni şi femei însărcinate care îşi
exercitau dreptul democratic de a
protesta”, se arată în scrisoarea
trimisă prin e-mail de peste 4.200 de
români, la iniţiativa comunităţii Declic.

Scrisoarea comunităţii Declic a
fost transmisă către liderii UE, NATO,
ONU, OSCE şi Jandarmeria
Europeană. “Doamnă Mogherini,
domnilor Lacroix şi Stoltenberg,
jandarmii care vă protejează zilele
acestea în România sunt aceiaşi care,
în 10 august 2018, au lovit şi gazat
fără menajamente femei însărcinate,
copii şi bătrâni care îşi exercitau
paşnic dreptul democratic de a

protesta. Nu le permiteţi să aibă
onoarea de a vă însoţi şi luaţi în calcul
mesajul românilor care v-au scris şi vă
solicită retragerea jandarmilor din
misiunile nternaţionale de menţinere a
păcii”, a declarat Roxana Pencea
Brădăţan, campaigner Declic.
Mesajele trimise prin e-mail vin după
ce peste 80.000 de cetăţeni au
semnat petiţia “Jandarmeria e toxică.
Cerem ajutorul ONU”, în care susţin
inclusiv retragerea jandarmilor din
misiunile internaţionale NATO, UE,
OSCE.

În urma petiţiei iniţiate de
comunitatea Declic, Organizaţia
Naţiunilor Unite a început o anchetă şi
cere explicaţii statului român pentru
violenţele de la protestul diasporei. În
luna martie este preconizată
finalizarea anchetei ONU.


